
PROTOKÓŁ NR 0505/02/2007 

z  posiedzenia  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Ochrony  Zdrowia  Rady  Miasta 
Gdańska, które odbyło się w dniu 22 marca 2007 r . w Sali 003 Nowego Ratusza w 
Gdańsku o godz. 13:00. 

Obecni wg załączonych list obecności. 

Na  stan  6  członków  komisji,  w  posiedzeniu  uczestniczyło  6,  czyli  było  quorum  do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 

Posiedzeniu pr zewodniczył radny Jacek W. Teodor czyk – przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych  i Ochrony Zdrowia,  który po powitaniu  radnych  i  zaproszonych 
gości zaproponował następujący porządek posiedzenia: 

1.  Przedstawienie  sprawozdania  za  2006  r ok  z  realizacji  zadań  systemu 
pomocy społecznej. 

2.  Przedstawienie sprawozdania z realizacji programu działań na r zecz osób 
niepełnosprawnych  w  Gdańsku  w  latach  2002  –  2006  wraz  ze 
sprawozdaniem finansowym za r ok 2006. 

3.  Omówienie  wniosków  ze  sprawozdania  z  realizacji  Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych za rok 2006. 

4.  Przedstawienie  sprawozdania  z  działalności  Miejskiej  Komisji  ds. 
Orzekania o Niepełnosprawności. 

5.  Przedstawienie  sprawozdania  zbiorczego  z  realizacji  pr ogramów  w  2006 
roku: 
Programu  promocji  Zdrowia  i  Pr zeciwdziałania  Wybranym  Chorobom 
Społecznym, 
  Gminnego  Progr amu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku, 
  Gminnego  Progr amu  Operacyjnego  do  Programu  Pr zeciwdziałania 
Narkomanii, 

6.  Sprawozdanie  z  działalności  Gdańskiego  Centr um  Profilaktyki  i 
Uzależnień od Alkoholu za 2006 r ok. 

7.  Wypracowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  dodatku  z 
tytułu wychowania dziecka w rodzinie wielodzietnej 

8.  Rozpatr zenie i zaopiniowanie projektów uchwał, które wpłyną do Komisji 
  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 
przyjęcia  „Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2007  rok” 
druk nr 147



 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań, na 
które przeznaczone będą  środki  z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2007 r. – druk nr 162 
  projekt uchwały w  sprawie  zmiany uchwały w  sprawie uchwalenia budżetu 
miasta Gdańska na 2007 r. – druk nr 170 

9.  Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Jednocześnie Przewodniczący Komisji zaproponował aby projekt uchwały – druk 
nr 147 rozpatrzyć przy punkcie 5. 

Porządek przegłosowano jednogłośnie 5 głosami za. 

PUNKT 1 

Przedstawienie  sprawozdania  za  2006  r ok  z  realizacji  zadań  systemu  pomocy 
społecznej. 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Przedstawił sprawozdanie za 2006 rok z realizacji zadań systemu pomocy społecznej, 
które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Następnie dyskutowano na temat braków kadrowych w MOPSie. 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Dzięki Radzie Miasta ośrodek otrzymał na bieżący rok 23 etaty do obsługi socjalnej, 
pozostają  więc  22  etaty  do  osiągnięcia  tego  pełnego,  określonego  przez  ustawę  o 
pomocy społecznej współczynnika. 

Pan Marcin Skwierawski – członek Komisji 
Czym są spowodowane te braki kadrowe? 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Stanem  wyjściowym,  przyjęliśmy  wspólnie  z  Panem  Prezydentem  taką  politykę 
sukcesywnego  uzupełnienia  stanu  kadrowego.  Z  tymże  nie  można  było  od  razu 
dokonać uzupełnienia 100% braków. Byłoby to bowiem niezwykłym obciążeniem dla 
gminy oraz wiązałoby się również z zapewnieniem warunków lokalowych. Będziemy 
za Państwa pośrednictwem  i  zgodą Prezydenta wnioskować o  zapewnienie kwoty  z 
przyszłorocznego budżetu na potrzeby kadrowe i lokalowe MOPSu. 

Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
A czym jest spowodowany fakt zmniejszenia się liczby bezdomnych w ostatnim roku?



Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Jest  to  efekt  prac  socjalnych  czyli  konsekwencją  usamodzielnienia.  Ten  wynik 
wskazuje  również  na  to,  że  jest mniejszy napływ osób bezdomnych z  terenu  innych 
gmin.  Gmina  Gdańsk  jest  ośrodkiem  niezwykle  atrakcyjnym  dla  osób  bezdomnych 
ponieważ  posiada  bardzo  bogatą  infrastrukturę  pod  każdym  względem.  Jesteśmy  w 
stanie  zapewnić    pracę  dla  każdej  osoby  bezdomnej  ale  chętnych    do  tego  jest 
zdecydowanie  mniej.  Dlatego  tez  będziemy  kłaść  nacisk  wspólnie  z  partnerami 
pozarządowymi na aktywizację społeczną. 

Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
Co oznacza pojęcie „mieszkanie chronione”? 

Pani Monika Wszeborowska – Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
Mieszkanie chronione zgodnie z ustawą o pomocy społecznej jest to ośrodek wsparcia, 
który daje możliwość opieki całodobowej osobie niepełnosprawnej lub starszej, która 
przebywa  w  tym  mieszkaniu.  Żeby  dojść  do  mieszkalnictwa  chronionego  trzeba 
przejść  przez mieszkalnictwo  treningowe  gdzie  trening  samodzielnego  zamieszkania 
jest  w  większym  zakresie  prowadzony  aniżeli  mieszkanie  chronione.  Mieszkanie 
chronione powinno być przede wszystkim w środowisku a więc nie w wyznaczonych 
miejscach,  placówkach  tylko  wśród  mieszkańców  Gdańska.  Celem  tej  idei  jest 
usamodzielnianie  osób  niepełnosprawnych  oraz  uniknięcie  skierowania  osoby  do 
domów pomocy społecznej. 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Mieszkania  chronione  organizujemy  zarówno w  lokalach  należących  do miasta. Ale 
jest  również  możliwość  zakontraktowania  takiego  mieszkania  w  formie  zadania 
zleconego  organizacji  pozarządowych.  W  oparciu  o  takie  rozwiązanie  zostało 
uruchomione  mieszkanie  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  czyli  podmiotem 
prowadzącym jest organizacja pozarządowa. 

Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
Ile mamy takich mieszkań w Gdańsku? 

Pani Monika Wszeborowska – Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
W tej chwili są trzy mieszkania chronione dla osób z zaburzeniami psychicznymi, dwa 
mieszkania treningowe na bazie naszych placówek ośrodków wsparcia. Będą również 
otwierane  dwa mieszkania  chronione  przez  Polskie  Stowarzyszenie  na  rzecz  osób  z 
upośledzeniem umysłowym. 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Niedługo będziemy gościć na otwarciu nowego budynku mieszkalnego prowadzonego 
przez wspomnianą organizację pozarządową gdzie na podstawie kontraktu z miastem 
będzie  zlecone prowadzenie  dwóch mieszkań chronionych  i  12 mieszkań dla osób  z 
zaburzeniami psychicznymi. 

Pan Piotr  Gierszewski – radny Rady Miasta Gdańska



Jaka  jest  szansa  realizacji  uchwały  RMG  dotycząca  programu  naprawczego  Domu 
Dziecka przy ul. Brzegi 55? 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Ze  strony merytorycznej wszystkie  działania w  sposób  intensywny  zostały  podjęte  i 
zrealizowane. Natomiast  faktyczny  problem mający wpływ  na  termin  realizacji  tego 
programu niestety jest uwarunkowany procesem inwestycyjnym. 

Pani Katar zyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W  tej  chwili  trwają  prace  nad  zmianami  w  tym  programie  związanymi  z 
pozyskiwaniem lokali w inny sposób  niż budowy czyli poprzez wynajem czy kupno. 
Będzie  przygotowana  za  miesiąc  propozycja  zmiany,  która  przyspieszy  realizację 
uchwały RMG. 

Pan Marcin Skwierawski – członek Komisji 
Dlaczego jest tak niski procent wykorzystania środków unijnych? 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Ten  procent  jest  zgodny  z  kwotą,  która  została  przewidziana  dla  tego  konkretnego 
etapu  realizacji.  Program  ma  być  realizowany  do  września  bieżącego  roku  i  nie 
przewidujemy  tutaj  żadnych problemów    z  angażowaniem pełnej  kwoty,  która na  to 
zadanie  jest  przewidziana.  Nie  jest  to  istotny  program  społeczny  dla  miasta,  mamy 
szczególne  tryby,  które  zostały  zarządzeniem Pana Prezydenta określone  to  jest  tryb 
przyspieszony interwencyjny. 

Ponieważ nie było więcej pytań przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 2 
Przedstawienie  sprawozdania  z  realizacji  pr ogramu  działań  na  r zecz  osób 
niepełnosprawnych  w  Gdańsku  w  latach  2002  –  2006  wraz  ze  sprawozdaniem 
finansowym za rok 2006. 

Pani Monika Wszeborowska – Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
Przedstawiła w/w sprawozdanie stanowiące załącznik nr 4 do protokołu. 

Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
Chciałbym jeszcze zapytać czy jest określona procentowo liczba miejsc parkingowych 
dla inwalidów? Czy to jest kwestia uznaniowa? 

Pan Jacek Wilczewski dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
To  są  regulacje  z  zakresu  prawa  budowlanego,  liczba  miejsc  zależy  od  ilości 
użytkowników,  przewidywanej  ilości  klientów  danej  instytucji,  już  na  etapie 
projektowania obligujemy do zapewnienia określonej  ilości miejsc parkingowych dla 
osób niepełnosprawnych.



Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
A jak przebiega likwidacja barier architektonicznych dla osób niepełnosprawnych? 

Pani Monika Wszeborowska – Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
Jeśli chodzi o likwidację barier w miejscu zamieszkania osoby niepełnosprawnej jest 
wspomagana  z  właściwych  środków  państwowego  funduszu  ds.  osób 
niepełnosprawnych  modernizacja  lokali  zamieszkiwanych  przez  osoby 
niepełnosprawne.    Mamy  tu  ogromne  zainteresowanie  i  zapotrzebowanie  na  tę 
działalność. Wiele  działań musi  się wiązać  z  określonymi wymogami  prawnymi  np. 
pozwoleniami  na  budowę.  Oprócz    tego  jest  jeszcze  problem  likwidacji  barier 
architektonicznych w  obiektach  użyteczności  publicznej. Bowiem  te  działania,  które 
są realizowane są ograniczone środkami gminnymi, powiatowymi Miasta Gdańska. 

Następnie przystąpiono do omawiania punktu 3 posiedzenia Komisji 

PUNKT 3 
Omówienie  wniosków  ze  sprawozdania  z  realizacji  Strategii  Rozwiązywania 
Problemów Społecznych za rok 2006. 

Pani Ewelina Nosek Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
Przedstawiła w/w sprawozdanie stanowiący załącznik nr 5 do protokołu. 

Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
Razem z Panem Piotrem Gierszewskim mamy przyjemność pracować w zespole ds. 
ewaluacji  SRPS  Zespołu  Monitorująco  Wdrożeniowego.  Jest  bardzo  dużo  osób 
zaangażowanych  w  tę  strategię.    Mamy  nadzieję,  że  ciężkie  wysiłki  zostaną 
wykorzystane. 

Ponieważ  nie  było  żadnych  pytań  w  tym  zakresie  przystąpiono  do  omawiania 
następnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 4 
Przedstawienie  sprawozdania  z  działalności  Miejskiej  Komisji  ds.  Orzekania  o 
Niepełnosprawności. 

Pan Jarosław Iwaszkiewicz – Pr zewodniczący Miejskiego Zespołu ds. Or zekania 
o Niepełnospr awności



Przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Miejskiej  Komisji  ds.  Orzekania  o 
Niepełnosprawności, które stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 

Po krótkiej dyskusji dotyczącej problemu braku pomieszczenia na potrzeby archiwum 
Miejskiego Zespołu przystąpiono do omawiania kolejnego punktu. 

PUNKT 5 

Przedstawienie sprawozdania zbiorczego z r ealizacji pr ogramów w 2006 r oku: 
Programu  promocji  Zdrowia  i  Pr zeciwdziałania  Wybranym  Chorobom 
Społecznym 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych 
Program  został  przyjęty  uchwałą  Rady  Miasta.  Kwota  na  wydatkowane  środki 
przeznaczone na realizację tego zadania wynosi prawie 1 900 000zł w tym ok. 300 000 
zł na wyposażenie oddziałów ratunkowych dla dzieci. Najważniejszymi problemami i 
planami  jeżeli  chodzi  o  budowanie  i  wykorzystanie  tego  programu  to  jest  pierwsza 
część  rozszerzenie  medycyny  szkolnej  poprzez  edukację  i  badania  profilaktyczne. 
Podpisaliśmy  12  umów na  250 000  świadczeń  dla  prawie  62 000  uczniów.  Program 
ten  został wykonany w 99,5 %. Druga  część programu  to  jest  realizacja programów 
profilaktycznych  jeżeli  chodzi  o  zdrowie.  Na  tą  część  programu  mieliśmy  prawie 
900 000  zł.  był  realizowany w  kilku  programach  i wytycznych, wykonany w  99 %, 
udzieliliśmy  32 129  świadczeń.  Jak  co  roku  wydajemy  ulotkę  informacyjną  jak 
również  korzystamy  z  pomocy  wolontariuszy  aby  informacja  o  tych  programach 
docierała  do  mieszkańców  miasta.  Powinny  być  skierowane  do  dwóch  grup 
społecznych:  młodzieży  szkolnej  i  ludzi  starszych.  Bardzo  ważne  jest  również 
utrzymywanie  szkół  rodzenia.  Miasto  nie  będzie  powielało  programów 
profilaktycznych w zakresie nowotworów ponieważ to jest w Narodowym Programie 
Zdrowia. Chcemy wykorzystać te pieniądze na inne programy takie jak psychiatryczny 
powyżej 50 roku życia oraz program rehabilitacyjny. 

 Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Gdańsku 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych 
Środki na realizację tego programu pochodzą z t. zw. kapslowego jest to 6 500 000 zł. 
odpowiedzialny za wykonanie i nadzór jest Wydział Spraw Społecznych. Jeżeli chodzi 
o skale uzależnienia, szacuje się, że w Gdańsku jest ok. 900 000 os. uzależnionych, w 
tym  ok.  100 000  dzieci  żyjących w  tych  środowiskach  i  ok.  18 000  ofiar  przemocy 
domowych. Głównie zwracaliśmy uwagę na różnego rodzaju programy profilaktyczne, 
zajęcia  sportowe,  formy wypoczynków. Utworzyliśmy miejską  poradnię  ds. walki  z 
alkoholizmem.  Wyposażona  w  personel  medyczny  i  profesjonalny  sprzęt,  osoby 
uzależnione  bez  żadnego  skierowania  mogą  się  leczyć  i  bez  żadnych  opłat.  Ze 
środków  alkoholowych  jest  utrzymywana  komisja  ds.  rozwiązywania  problemów



alkoholowych.  W  roku  2006  komisja,  która  wydaje  zgodę  na  sprzedaż  alkoholu 
wystąpiła  w  19  przypadkach  do  organów  ścigania.  Ważne  jest  aby  w  najbliższych 
latach monitorować to zjawisko i przyglądać się temu problemowi. Musimy cały czas 
skupiać  się  na  budowaniu  systemu  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie 
alkoholowej. 

Pan Piotr  Gierszewski – radny Rady Miasta Gdańska 
Mam  zaszczyt  przewodniczenia  Komisji  ds.  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych,  chciałbym w  związku  z  tym  dodać  parę  słów. Udało  się  zrealizować 
wniosek  zeszłorocznej  komisji  dotyczący  powołania  poradni  alkoholowej. 
Otrzymaliśmy  dodatkowy  etat  w  tejże  komisji  co  ułatwi  obsługę  prawie  2500  osób 
rocznie.  Dziękuję Wydziałowi Spraw Społecznych  za dobrą współprace  i wsparcie 
jakiego udzielają. Chcemy zwiększyć w przyszłorocznym budżecie Komisji środki na 
świetlice socjo  terapeutyczne. Druga sprawa wspieranie profilaktyki sportu. Wczoraj 
wnioskowaliśmy do przekazanie określonej kwoty na wsparcie GOKFu. Oprócz tego 
chcemy również zaostrzyć rygor otwierania nowych dyskotek,  pubów wprowadzając 
np. przymusowy monitoring lub nagradzanie najlepszych. Ale na razie ta idea jest na 
etapie rozmów. 

Pan Jacek Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
Jaką kwota dysponuje Komisja ds. rozwiązywania problemów alkoholowych? 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych 
Mamy do dyspozycji 270 000 zł. 

 Gminnego Programu Operacyjnego do Programu Pr zeciwdziałania Narkomanii 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych 
Program  został  uchwalony  uchwałą  Rady  Miasta  Gdańska.  Środki  przyznane  na 
realizację  tego  programu  wynoszą  ok.  1 000 000  zł.  w  Gdańsku  uzależnionych  od 
środków psycho   aktywnych szacuje  się na ok. 5 000 os. Jeżeli chodzi o zadania w 
2006  roku,  skupiały  się  głównie  wokół  zwiększenia  dostępności  pomocy 
terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej  dla  osób  uzależnionych  i  zagrożonych.  Również 
programy    w  zakresie  prowadzenia  profilaktycznej  działalności  informacyjnej  i 
edukacyjnej oraz wspomaganie działań instytucji. W roku 2006 było realizowanych 22 
programy  przez  27  realizatorów,  skorzystało  z  tego  ponad  70  tys.  osób.  Z 
przeprowadzonej  analizy  zjawiska  narkomanii  nasuwają  się  dwa  warianty: 
optymistyczny  i  pesymistyczny.  Ten  pierwszy  jest  spowodowany  występującym 
procesem starzenia i zmniejszania się liczby mieszkańców. Liczymy również na to, iż 
zmaleje  liczba  zażywających narkotyki w wieku 1317  lat  gdyż  zakładamy nasilenie 
akcji  profilaktycznych,  które  będą  wywoływały  określone  efekty.  Wariant 
pesymistyczny  zakłada  wzrost  popularności  narkotyków  i  środków  nasennych  w 
wieku 1844 lat spowodowany dużą presją zawodową.



Po  omówieniu  w/w  sprawozdań  przystąpiono  do  zreferowania  projektu  uchwały 
zmieniającej  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  pr zyjęcia  „Gminnego 
Programu Pr zeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok” – druk nr  147 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych zreferowała projekt 
uchwały. Następnie członkowie Komisji przystąpili do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI 
Członkowie  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Ochrony  Zdrowia  po  wysłuchaniu 
informacji  złożonych  przez  Panią  Teresę  Plichtę  jednogłośnie  –  5  głosami  za 
pozytywnie zaopiniowali pr ojekt uchwały. 
OPINIA   NR VI – 06/21/12/2007 

PUNKT 6 
Sprawozdanie  z  działalności  Gdańskiego  Centr um  Profilaktyki  i  Uzależnień  od 
Alkoholu za 2006 r ok. 

Pan Adam Landowski – dyrektor  Gdańskiego Centr um Profilaktyki i Uzależnień 
od Alkoholu 
Przedstawił  podstawowe  informacje o działalności  placówki,  po  czym poprosił  pana 
Radosława Nowaka o przedstawienie sprawozdania. 

Pan Radosław Nowak Gdańskie Centr um Profilaktyki i Uzależnień od Alkoholu 
Centrum  w  kwestii  merytorycznej  dzieli  się  na  dwie  części  profilaktyczną  i 
terapeutyczną. W  części  terapeutycznej  mamy  poradnie  terapii  uzależnień,  poradnie 
profilaktyki  oraz  punkt  konsultacyjnoinformacyjny  „Pomarańczowa”  i    ”Niebieska 
Linia”.  W  roku  ubiegłym  zrealizowaliśmy  1682  porady  i  885  porad  konsultacji 
terapeutycznych z NFZ dla 568 osób zarejestrowanych w stałym kontakcie. Odbyły się 
spotkania  grupowe  w  różnych  zakresach:  dla  osób  uzależnionych  od  alkoholu,  od 
substancji  psycho  aktywnych  oraz  4  spotkania  w  ramach  akademii  trenerów. 
Ograniczyliśmy  ilość  terapeutów  pracujących  w  poradniach  profilaktyki  na  rzecz 
poradni  terapii.  Kolejna  rzecz  działalność  informacyjno  edukacyjna,  kampanie 
społeczne  i  środowiskowe:  „Młody bez procentów”,  „Kieruj  bez procentów”,  „Żyj  z 
pasją” i akcja „Delfin”. 

Pani Ewa Krzyczała  Gdańskie Centr um Profilaktyki i Uzależnień od Alkoholu 
W 2005  roku braliśmy udział w  kampanii  ogólnopolskiej  „Alkoholnieletnim dostęp 
wzbroniony”  i wtedy były przeprowadzane  kontrole  sprzedaży  alkoholu nieletnim w 
ramach tej kampanii przeprowadzane. W 2006 r po zakończeniu kampanii już ich nie 
przeprowadzaliśmy.  Badaliśmy  tendencje  sprzedawców,  w  60%  przypadków  nie 
sprawdzano wieku osoby wyglądającej na nieletnią. 

Pani Teresa Plichta – dyrektor  Wydziału  Spraw Społecznych 
W zeszłym roku wydano 2455 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 1200 
placówek  detalicznych,  cofnięto  jedno  zezwolenie.  Referat  Handlu  Urzędu    Miasta



sporządził  19  wystąpień  do  Straży  Miejskiej  i  Policji  o  wszczęcie  postępowania, 
których niestety nie wszczęto. 

Pan Radosław Nowak Gdańskie Centr um Profilaktyki i Uzależnień od Alkoholu 
W zeszłym roku wyprodukowaliśmy spot reklamowy na rzecz kampanii telewizyjnej, 
który został zatwierdzony przez KRRiTV. Kampania „kieruj bez procentów” obejmuje 
szeroka  współprace  ze  Strażą  Miejską,  Policją,  dealerami  samochodowymi. 
Kładziemy  przede  wszystkim  nacisk  na  warsztaty  informacyjne  dla  młodzieży. 
Kampania profilaktyczna  „Żyj z pasją”  jest przeznaczona głównie do osób młodych. 
Program  „Ulica”  powstał  w  pierwszym  roku  działania  centrum.  Przede  wszystkim 
rozpoczął  się  tym,  że  zaczęliśmy  pracować  z  dziećmi  i  młodzieżą,  które  brały 
narkotyki i się prostytuowały na dworcu. Okazało się, że ten problem dotyka głównie 
młodzież  z  określonych  dzielnic:  Dolne  Miasto,  Letnica,  Oliwa.  Profilaktyka  przez 
sport  „Żyj  z  pasją”  obejmuje  dziewięć  dzielnic.  Polega  to  na  tym,  że  wspólnie  z 
MOPSem, różnymi innymi organizacjami czy szkołami  zbieramy grupy dzieci, które 
według  tych  lokalnych  informacji  są  zagrożone  w  jakiś  sposób.  Młodzież  jest 
zrzeszona w ramach drużyn: siatkarskich, piłkarskich,  koszykarskich. Te grupy mają 
stałą opiekę psychologiczno pedagogiczną. Obecnie mamy 9 drużyn. 

Po  przedstawieniu  sprawozdania  rozpoczęto  dyskusję  nad  problemem  sprzedaży 
alkoholu nieletnim, następnie przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 8 
Rozpatr zenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 
  projekt uchwały w  sprawie  zmiany uchwały w  sprawie uchwalenia budżetu miasta 
Gdańska na 2007 r. – druk nr 170 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor  Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
Przedstawiła  projekt  uchwały  –  druk  nr  170  w  zakresie  działania  Komisji  Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia. 

Komisja przystąpiła do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

USTALENIA KOMISJI 
Członkowie Komisji  –  jednogłośnie  –  5  głosami  „za”  –  pozytywnie  zaopiniowali 
pr ojekt uchwały – druk nr  170 
OPINIA   NR VI – 06/22/13/2007 

 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będa środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2007 r. – druk nr 162 
Pan Jacek Wilczewski – dyrektor  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Zreferował projekt uchwały – druk nr 162



Komisja przystąpiła do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

USTALENIA KOMISJI 
Członkowie Komisji  –  jednogłośnie  –  4  głosami  „za”  –  pozytywnie  zaopiniowali 
pr ojekt uchwały – druk nr  162 
OPINIA   NR VI – 06/23/14/2007 

PUNKT 9 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 

Przewodniczący  Komisji  zapoznał  członków  Komisji  z  korespondencją.  Następnie 
zaproponowano następujące wnioski Komisji: 

1.  o  poparcie  wniosku  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  „Trójmiejskie  Centrum 
Medyczne”    skierowanego  do Zarządu Miasta  o  obniżenie  stawki  czynszu  na 
lokal użytkowy dzierżawiony od Miasta do poziomu przewidzianego na mocy 
uchwały nr 2/5/2000 dla zakładów opieki zdrowotnej w wysokości 1,05 zł/m2 

2.  o  podjęcie  działań  mających  na  celu  ułatwienie  dojścia  do  klinik 
Akademickiego  Centrum  Klinicznego,  sugerując  jednocześnie  wprowadzenie 
specjalnych środków transportu dowożących chorych do klinik ACK. 

3.  o  zapewnienie  bazy  lokalowej Miejskiemu Ośrodkowi  Pomocy  Społecznej 
celem rozwijania swojej działalności. 

4. o podjęcie działań w celu zwiększenia etatów w Miejskim Ośrodku Pomocy 
Społecznej. 

5.  o  wygospodarowanie  pomieszczenia  na  potrzeby  archiwum  Miejskiej 
Komisji ds. Orzekania o Niepełnosprawności 

Powyższe wnioski Komisja przyjęła jednogłośnie – 6 głosami „ za” . 

Przewodniczący Komisji  podziękował wszystkim  za  przybycie  i  zaprosił  na  kolejne 
posiedzenie. 

Przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznycch i Ochrony Zdrowia 

Protokołowała 
Monika Konwerska  Jacek W. Teodorczyk


